
ZÁPISNICA
zo zasadnutia RADY ŠKOLY ZŠ s MŠ Riazanská 75, Bratislava

Dátum: 4. septembra 2023

Miesto konania: ZŠ s MŠ Riazanská 75, Bratislava

Prítomní členovia RŠ (prezenčná listina príloha 1): Bc. Lucia Rintelová, Mgr.
Michala Raškovičová, Ing. Andrej Hajšel, Bc. Daniel Ščibrany, Bc. Mgr. Henrich
Matuška, Alžbeta Lauková, Mgr. Michal Fiabáne, Helena Baumannová

Neprítomní členovia RŠ: Bc. Filip Bolech, Barbora Reháková, JUDr. Korček Tomáš,
PhD.

Program:

1. Otvorenie zasadnutia RŠ, určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice
2. Predstavenie vedenia ZŠ s MŠ Riazanská 75
3. Plnenie uznesení z predchádzajúceho zasadnutia RŠ zo dňa 27. 6. 2023
4. Zmena hodinovej dotácie vyučovacích predmetov na II. stupni
5. Zmena organizácie vyučovania - pridanie ranných kruhov
6. Začlenenie slovenského jazyka ako cudzieho jazyka pre deti s iným materinským
jazykom do rozvrhu školy
7. Uznesenia
8. Situácia ohľadom infožiadostí
9. Rôzne
10. Záver

1. Otvorenie zasadnutia RŠ, určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice

Zasadnutie RŠ otvorila Lucia Rintelová, ktorá privítala všetkých prítomných členov a
oboznámila ich s programom zasadnutia. Na začiatku bol určený zapisovateľ a
overovateľ zápisnice.

Zapisovateľka: Lucia Rintelová
Overovateľ: Michal Fiabáne

2. Predstavenie vedenia ZŠ s MŠ Riazanská 75

Pani Rothensteinová predstavila nové vedenie školy od školského roka 2023/2024.
Boli to pani Masarovičová - zástupkyňa MŠ Teplická, pani Ludvigová - zástupkyňa MŠ
Letná, pani Kolínska - zástupkyňa pre primárne vzdelávanie, pani Ščibranyová -



zástupkyňa pre nižšie sekundárne vzdelávanie, pani Rintelová - vedúca školského
klubu detí, pani Falťanová - koordinátorka školského podporného tímu.
Školský podporný tím (ŠPT) tvorí 17 ľudí a tento rok sa podarilo zohnať financie na
asistentov do každého ročníka.

Otázky na pani riaditeľku:

Hajšel: Podarilo sa obsadiť miesta učiteľov?
Rothensteinová: Pani učiteľka, ktorá učila matematiku, odišla, predmety matematiky sa
rozdelia medzi kolegov a nových zamestnancov. Vyučovanie matematiky je
zabezpečené.

Hajšel: Ako je to so zvýšeným počtom telesnej výchovy?
Rothensteinová: Počet hodín telesnej výchovy ostáva po starom, t. j. 2 hodiny do
týždňa má každý ročník.

Fiabáne: Máme naplnené triedy v ZŠ aj v MŠ?
Rothensteinová: Áno, triedy máme naplnené.

3. Plnenie uznesení z predchádzajúceho zasadnutia RŠ zo dňa 23. 5. 2023

Uznesenie 6.1.
RŠ žiada riaditeľku školy, aby zabezpečila stretnutie s vedúcou inej kuchyne, kde varia
dve jedlá pre deti.

Vyjadrenie pani riaditeľky: Zatiaľ je to v stave stagnovania, ide o náročný projekt.
Momentálne prechádzame na nový systém - jedáleň cez EduPage, ktorý musíme
zvládnuť. Hneď ako zvládneme nový systém, k téme dvoch obedov pre ZŠ sa vrátime.

4. Zmena hodinovej dotácie vyučovacích predmetov na II. stupni

Pani riaditeľka oboznámila členov RŠ o zmene hodinovej dotácie vyučovacích
predmetov. Ide o zníženie počtu hodín matematiky na druhom stupni a pridanie hodín
slovenského jazyka, dejepisu a občianskej náuky. Nakoľko nebolo možné zabezpečiť
kvalifikované vyučovanie matematiky na druhom stupni vo zvýšenom množstve.



Zmena hodinovej dotácie bola prerokovaná a odsúhlasená na pedagogickej rade zo
dňa 28. 8. 2023.

Otázky na pani riaditeľku:

Fiabáne: Dokážeme zabezpečiť vyučovanie navýšených predmetov?
Rothensteinová: Pri navýšení predmetov sme prihliadali na kvalifikáciu kolegov, ktorí
pracujú v škole. Áno, navýšené predmety máme kvalifikovane zabezpečené.

Hajšel: Ako to bolo doteraz s matematikou?
Rothensteinová: Matematiku sme mali navýšenú v rámci hodinovej dotácie, teraz sa
vrátime k základným disponibilným hodinám, ktoré sú pre matematiku určené v
každom ročníku.

5. Zmena organizácie vyučovania - pridanie ranných kruhov

Pani riaditeľka oboznámila členov RŠ o zavádzaní ranných kruhov. Ranné kruhy sa
zavádzajú ako súčasť výchovno-vzdelávacieho procesu v každej triede ako podporný
mechanizmus na zlepšenie triednej klímy, t. j. priestor na naladenie sa na vyučovanie,
podporu vzťahov medzi žiakmi navzájom i dospelými (primárne triednym
učiteľom/triednou učiteľkou).

Taktiež sa pridaním ranných kruhov zmení aj organizácia vyučovania - prestávky.



Zmena organizácie vyučovania a pridanie ranných kruhov boli prerokované a
odsúhlasené na pedagogickej rade zo dňa 28. 8. 2023.

Otázky na pani riaditeľku:

Hajšel: Týkajú sa ranné kruhy aj materskej školy?
Rothensteinová: Materské školy robia s deťmi pravidelne ranné kruhy, len nemajú
rozvrh ako na základnej škole.

Matuška: Zvažovalo sa dať ranné kruhy na 7:50?
Rothensteinová: Nechceli sme začínať vyučovanie skôr, aby kolegovia stíhali do 8:00
prísť. Preto sme ranné kruhy nastavili na 8:00.

Matuška: Aký je dôvod, že sú ranné kruhy každý deň?
Rothensteinová: Z hľadiska organizácie by to spravilo veľký problém s rozvrhom,
chceme, aby nebol iný pre jednotlivé dni. Ďalej je to o pravidelnosti a riešení
problémov, ktoré môžu v triede vzniknúť. Ranné kruhy majú veľký prínos pre triedu a
triedneho učiteľa. Stmeľujú kolektív, vie sa predchádzať negatívnym javom v kolektíve,
deti sa učia riešiť problémy alebo podávať potrebné informácie v stanovenom limite.

Matuška: Vzniká absencia, ak žiaci neprídu na ranné kruhy, a sú ranné kruhy od
prvého ročníka?
Rothensteinová: Áno, ranné kruhy sú povinnou súčasťou vyučovania a sú od prvého
ročníka.

Ščibrany: Aký majú efekt ranné kruhy na kolektív?
Rothensteinová: Z hľadiska budovania vzťahu medzi pedagógmi a žiakmi, riešenia
problémov a pod. Má to viac rovín, ale z dlhodobého hľadiska to má priaznivý efekt na
kolektívy škôl.



Hajšel: Je 10 minút optimálny čas na ranný kruh pre tak veľa detí?
Rothensteinová: Pravidelnosťou si deti zvykajú na kratšie vyjadrenie hlavnej myšlienky,
rozvíjajú si prezentačné zručnosti a učia sa efektívne riešiť problémy.

6. Začlenenie slovenského jazyka ako cudzieho jazyka pre deti s iným
materinským jazykom do rozvrhu školy

Pani riaditeľka oboznámila členov RŠ o prínose slovenského jazyka pre cudzincov.
Minulý školský rok škola ponúkla rodičom cudzincov takúto možnosť a už po mesiaci
to malo pre deti prínos. Tento rok budeme mať v škole cca 80 detí cudzincov, a tak je
potrebné, aby sa naučili SJ. Takto sa SJ pre cudzincov stane súčasťou vzdelávacieho
programu, a to 3 hodiny do týždňa počas vyučovania.

Pani Falťanová oboznámila členov RŠ o diagnostike jazykovej úrovne, na základe
ktorej sa deti začlenili do skupín. V jednej skupine sú deti na podobnej jazykovej
úrovni. Na konci šk. roka sa urobí diagnostika jazykovej úrovne.

7. Uznesenia:

RŠ súhlasí s hlasovaním o všetkých bodoch súčasne, ktoré sa týkajú zmien v
školskom vzdelávacom programe a zmeny organizácie vyučovania.

Prítomní: 8
Za: 8
Proti: 0
Zdržal sa: 0

RŠ súhlasí so zmenou hodinovej dotácie predmetov matematika, slovenský jazyk,
dejepis a občianska náuka podľa predneseného návrhu. Súhlasí so zavedením
ranných kruhov ako súčasti vyučovania, čím sa zmení organizácia vyučovania -
časová zmena začiatku vyučovacích hodín a prestávok. Taktiež súhlasí so začlenením
slovenského jazyka ako cudzieho jazyka pre deti s iným materinským jazykom.

Prítomní: 8
Za: 0
Proti: 0
Zdržal sa: 0

8. Situácia ohľadom infožiadostí

Pani riaditeľka oboznámila RŠ, že od 26. júna 2023 chodí na ZŠ s MŠ Riazanská 75
veľa infožiadostí. Situácia je veľmi nepríjemná a zahlcuje vedenie školy. Agenda, pri
písaní a poskytovaní odpovedí, začína byť neúnosná na administráciu. Dokonca bol
podaný podnet na okresný úrad, ktorý žiadal stanovisko, ktoré bolo veľmi náročné na
prípravu. Zriaďovateľ, mestská časť, bol oslovený ohľadom pomoci, ale priestor na



pomoc si nenašiel. Problém bol spomenutý aj starostovi, ktorý požiadal o pomoc
prednostku.
Pani riaditeľka by potrebovala pomoc pri administrácii týchto žiadostí, najlepšie v
podobe osoby, ktorá by sa ujala danej agendy okolo infožiadostí.

Pani predsedníčka RŠ sa na prítomných obrátila s prosbou o pomoc pri hľadaní
možností, ako danú situáciu riešiť, ako zvládnuť agendu, prípadne osloviť ľudí, ktorí by
mohli byť nápomocní.

Pán Fiabáne komunikoval s pani prednostkou, ktorá má záujem stretnúť sa s pani
riaditeľkou a daný problém riešiť.

9. Rôzne

Školak klub

Pani riaditeľka oznámila, že ku dňu 30. 6. 2023 bol rozviazaný pracovný pomer pri
upratovaní šatní a telocvične s pánom Blahom, ktorý sa momentálne stará o Školak
klub. Úrad má záujem zveriť chod celého Školak klubu škole. Nastavenie fungovania
Školak klubu pod vedením školy je v riešení spolu s úradom. Škola by mala prevziať
starostlivosť o dané priestory a areál s pomocou úradu od 1. januára 2024. Pán
Fiabáne podotkol, že téma sa riešila aj na zasadnutí komisie pre školstvo a
vzdelávanie na úrade dňa 4. 9. 2023.

Nájmy

Pani riaditeľka vyjadrila znepokojenie ohľadom terajšieho znenia VZN, ktoré rieši
nájmy priestorov školy. Momentálne je VZN postavené tak, že úrad si všetky peniaze z
nájmov môže nechať. To nemotivuje riaditeľku prenajímať priestory školy, pretože
nemá garanciu vrátenia 100 % peňazí z nájmov. Pani riaditeľka žiada zmenu VZN, aby
úrad znenie zmenil a plnú výšku nájmov ponechal škole.

Materská škola Teplická

Pani riaditeľka vyjadrila rozhorčenie v súvislosti s odovzdávaním budovy MŠ Teplická.
Vedenie školy nebolo pozvané na preberanie budovy. Takto si spoluprácu s úradom,
pri tak podstatných veciach, do budúcna nepredstavuje.

Materská škola Letná

Pani riaditeľka oboznámila členov RŠ, že pivnica na MŠ Letná nie je opravená. Zateká
do nej po každom daždi. Cez leto sa z úradu chodili na pivnicu pozerať, ale k žiadnej
sľúbenej náprave, počas leta, nedošlo.



Pán Fiabáne podotkol, že obce majú problém s financiami pri bežnom chode, ale bude
s úradom komunikovať ohľadom zatekania do MŠ Letná.

Pán Hajšel riešil vysoké stoličky v jedálni, ktoré sú v budove základnej školy. Tieto
stoličky nie sú vhodné pre najmenšie deti navštevujúce MŠ Letná v budove základnej
školy. Pani Ludvigová o probléme vie a navrhuje zaobstarať výškovo nastaviteľné stoly
a stoličky vhodné pre malé deti. Pani riaditeľka nie je úplne stotožnená s týmto
riešením, pretože zakúpenie týchto stolov a stoličiek by bolo finančne náročné. Úrad
nám na takéto riešenie financie neposkytne, aj keď otvorenie tried pre materskú školu
v priestoroch základnej školy nebol nápad školy, ale úradu. Pani riaditeľka s pani
zástupkyňou budú hľadať riešenie tejto nepríjemnej situácie. Taktiež je podstatné
myslieť aj na to, že škola nemá financie na adekvátne stoličky a stoly pre deti v ZŠ. V
21. storočí, pre nedostatok financií, nevie zabezpečiť dôstojné sedenie pre deti.

Zasadnutie RŠ

Termín ďalšieho zasadnutia RŠ bude 9. 10. 2023 o 16:30 - prerokovanie rozpočtu,
schvaľovanie školského programu pre MŠ.
Prehliadka školy pre členov RŠ bude 9. 10. 2023 o 16:00.

10. Záver

Pani Rintelová ukončila zasadnutie rady školy a poďakovala všetkým za účasť.

Zápisnicu vytvoril: Lucia Rintelová ________________________ dňa: 4. 9. 2023

Zápisnicu overil: Michal Fiabáne ________________________ dňa: 4. 9. 2023

Prílohy:

- Prezenčná listina


